
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Szám: IV.77-13/2009. 
 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
 
 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 2009. május 28-án (csütörtökön) 9 óra 
27 perckor a Polgármesteri Hivatal konferencia termében megtartott ülésérıl. 
 
Jelen vannak:  
Horváth István polgármester, Ács Rezsı alpolgármester, Dr. Haag Éva alpolgármester, Jobban 
Zoltán, Dr. Balás Ákos, Csillagné Szántó Polixéna, Csernus Péter, Fajszi Lajos, Dr. Hadházy 
Ákos, Halmai Gáborné, Horváth Jánosné, Dr. Horváth Kálmán, Máté Péter, Németh Zoltán, 
Schoeck Károly, Tóthi János, Dr. Tóth Gyula képviselık  
 
Összesen: 17 fı 
 
Távolmaradt: Dr. Tóth Csaba Attila képviselı 
  
Távolmaradását jelezte: Dr. Gaál Zsuzsanna, Horváth László, Ilosfai Gábor, Kerekes Csaba 
 
Ülés közben érkezett: Kıvári László képviselı 
 
Tanácskozási joggal megjelentek: 
 
                                             Amreinné Dr. Gál Klaudia aljegyzı, 
 Dr. Göttlinger István igazgatóság vezetı, 
 Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı, 
 Pál József igazgatóság vezetı, 

Rikk Rita testületi referens, jegyzıkönyvvezetı 
 

Meghívott: Schmitt Pál a Magyar Olimpiai Bizottság elnöke, Európai Parlamenti 
képviselı 
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Horváth István: Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a közgyőlés határozatképes, 
megnyitja az ülést. Javasolja, hogy a zárt ülés napirendjei között szereplı 122. sz. elıterjesztést 
vegye le napirendjérıl a közgyőlés. Javasolja továbbá, hogy a közgyőlés vegye fel napirendjére a 
„Tájékoztató az Európai Uniós választások jelentıségérıl és tétjérıl” címő szóbeli elıterjesztést, 
továbbá a kiküldött anyagban szereplı 131. és 132. sz. elıterjesztéseket a zárt ülés napirendjére. 
 
A polgármester kéri a képviselık hozzászólásait. 
 
Dr. Hadházy Ákos: Interpellációt intéz Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzıhöz „Szépítsük együtt 
Szekszárdot” címmel. 
 
Dr. Horváth Kálmán: Interpellációt intéz a polgármesterhez „Állami gondoskodás, állami 
gondozás” címmel. 
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel javaslatát a 122. sz. elıterjesztés napirendrıl történı 
levételére vonatkozóan, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 16 igen szavazattal, 1 
nem szavazat mellett elfogadott. 
Szavazásra teszi fel javaslatát a „Tájékoztató az Európai Uniós választások jelentıségérıl és 
tétjérıl” címő napirend felvételére vonatkozóan, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 
13 igen szavazattal, 2 nem szavazat és 2 tartózkodás mellett elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a kiküldött anyagban szereplı 131. sz. elıterjesztés felvételét, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a kiküldött anyagban szereplı 132. sz. elıterjesztés zárt ülésre történı 
felvételét, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 16 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a teljes napirendet, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 16 igen 
szavazattal, 1 nem szavazat mellett elfogadott, és a következı napirendet állapította meg: 
 

 
Napirend 

 
 
1./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének …../2009. (….) rendelete 

a 2009. évi költségvetésrıl szóló 5/2009. (III.4.) szekszárdi ör. módosításáról (tervezet) 
 (126. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
2./ Beszámoló a Városi Gyámhivatal tevékenységérıl, valamint az önkormányzat 
 gyermekjóléti-gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
 (127. sz. elıterjesztés) 

Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára  hivatalvezetı 
 
3./ Javaslat CÉDE pályázatok támogatására 
 (129. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
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4./ Javaslat TEUT pályázatok támogatására 
 (130. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
5./ Javaslat a Tolna Megyei Önkormányzattal gyermekvédelmi szakellátásra kötött 

megállapodás felmondására 
(131. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 

 
6./ Tájékoztató az Európai Uniós választások jelentıségérıl és tétjérıl 
 (szóbeli elıterjesztés) 
 Elıterjesztı:  Horváth István polgármester 
 
7./ Beszámoló a lejárt határidejő közgyőlési határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 

között történt fontosabb eseményekrıl 
 (124. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
8./ Tájékoztató a Treasury ügyek lebonyolításáról 
 
9./ Interpellációk, kérdések: 

-  Dr. Hadházy Ákos interpellációja Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzıhöz „Szépítsük 
együtt Szekszárdot” címmel. 

- Dr. Horváth Kálmán interpellációja Horváth István polgármesterhez „Állami 
gondoskodás, állami gondozás” címmel. 

 
 
ZÁRT ÜLÉS: 
 
10./ Javaslat szociális és gyermekjóléti ügyekben benyújtott fellebbezések elbírálására 
 (121. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
11./    Szekszárdi Turisztikai Kft. 2008. évi mérlegbeszámolója  

(106. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
Elıadó: Fetzer Róbert a Szekszárdi Turisztikai Kft. ügyvezetı igazgatója 
       Dr. Balás Ákos FB elnök 
               Ribling Júlia könyvvizsgáló    

 
12./ Vállalkozói hitelfelvétel segítése az önkormányzat általi óvadéknyújtással 
 (írásbeli elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
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13./ Javaslat az Alisca Terra Kft. alvállalkozói szerzıdésének jóváhagyására 
(132. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester  

 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Bejelenti, hogy Dr. Gaál Zsuzsanna képviselı asszony jelezte 
távolmaradását. 
 
Horváth István: Bejelenti, hogy Horváth László és Kerekes Csaba képviselık jelezték 
távolmaradásukat. 
 
Halmai Gáborné: Bejelenti, hogy Ilosfai Gábor képviselı úr jelezte távolmaradását. 
 
 
1./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgy őlésének …../2009. (….) 

rendelete a 2009. évi költségvetésr ıl szóló 5/2009. (III.4.) szekszárdi ör. 
módosításáról (tervezet)  

 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Pál József: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Csernus Péter: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek 
az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság tárgyalásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Fajszi Lajos: A Sport, Ifjúsági-és Civil Szervezetek Bizottsága elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság tárgyalásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Ács Rezsı: Kéri, hogy Pál József igazgatóság vezetı néhány szóban jellemezze az elmúlt idıszak 
gazdálkodását különös tekintettel a bérjellegő megtakarításokra. Van- e információ arról, hogy a 
dologi kiadások esetében a várható áfakulcs emelkedése mekkora kiadást jelent a 2009. évben? 
Várhat-e az önkormányzat kormányzati kompenzációt erre a többletkiadásra? 
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Pál József: 2008. április hónapban a létszám 158 fı volt, a bérjellegő kiadás 278.326.074 Ft volt, 
2009-ben pedig 144 fı, és a kiáramlott bér 253.039.623 Ft. Ez 25 millió Ft bérmegtakarítást 
jelent ez elsı negyedévben. A várható áfaemelkedés miatt 45 millió forinttal nı a kiadás. Egy 
konferencián elhangzott, hogy erre vélhetıen nem fognak kompenzációt kapni az 
önkormányzatok.  
 
Horváth István: Az áfakompenzációval kapcsolatban nincs információja. 
 
Cseke László: Nem kívánja kiegészíteni a könyvvizsgálói véleményezését. 
 
További kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Ács Rezsı: 2009-ben 300 millió forinttal kapott kevesebb normatív támogatást az önkormányzat, 
mint 2008-ban. Nemcsak a dologi kiadásoknál van áfa, hanem a fejlesztéseknél és 
beruházásoknál is. Az önkormányzat nagyon komoly fejlesztéseket kíván az elkövetkezıkben 
megvalósítani, amelyek ráfordítástöbblete 100-150 millió forint lesz, és ez az önkormányzatot 
kell, hogy terhelje. A helyi iparőzési adó elvonása további nehéz helyzetbe hozza az 
önkormányzatokat. Kéri, hogy a jelen lévı országgyőlési képviselık próbáljanak meg lépéseket 
tenni annak érdekében, hogy ne folytatódjon az önkormányzatok ellehetetlenülése.  
 
Horváth István: A Megyei Jogú Városok Szövetségének ülésén központi téma volt a helyi 
iparőzési adó önkormányzatoktól történı elvonása, és a Pénzügyminisztérium államtitkára közel 
sem tudott megnyugtató választ adni.  
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a módosító javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 14 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadott. 
 
 
2./ Beszámoló a Városi Gyámhivatal tevékenységér ıl, valamint az önkormányzat 
 gyermekjóléti-gyermekvédelmi feladatainak ellátásá ról  

Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
Dr. Fıfai Klára: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Humánszolgáltató Központ beszámolójában is tükrözıdik, hogy egyre több 
Tolna megyében az olyan gyermekek száma, akik állami gondozásba kerülnek.  
 
Halmai Gáborné: Látszik, hogy milyen komoly feladat hárul a Gyámhivatalra és a Családsegítı 
Központra. A munkakörülmények tényleg nagyon nehezek. Fontosnak tartja, hogy az 
önkormányzat vizsgálja meg, hogy ezen lehet-e változtatni. Megköszöni a munkát. 
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Horváth István: A tavalyi állapotok már módosultak, az infrastruktúra tekintetében javulás 
történt. A Gyámhivatal a következı idıszakban új helyre költözik, a Bezerédj u. 10. szám alatti 
épületbe.  
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Tájékoztatja a közgyőlést, hogy a Gyámhivatal ügyfélfogadása ezen 
a héten és a jövı héten szünetel költözés miatt. 
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Németh Zoltán nem vett részt a szavazásban. 
 

119/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
Beszámoló a Városi Gyámhivatal tevékenységérıl, 
valamint az önkormányzat gyermekjóléti-
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Városi Gyámhivatal tevékenységérıl, 
valamint az önkormányzat gyermekjóléti, 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámolót elfogadja. 

 

Határidı: 2009. május 28. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
3./ Javaslat CÉDE pályázatok támogatására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. Kiosztásra került az elıterjesztés kiegészítése. 
 
Csernus Péter: Ismerteti a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság határozatát: a bizottság a 
CÉDE pályázatok támogatására vonatkozó elıterjesztés 1-5. javaslatát elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek. A 6. számú fejlesztési cél helyett a bizottság javasolja, hogy a Dienes Valéria 
Általános Iskola udvarának parkosítása (játszóeszközök, padok kihelyezése, fák ültetése) 
történjen  meg, a fennmaradó pénzbıl pedig a Gróf P. utcai játszótér bekerítése és a meglévı 
„ugrálós” játszóeszköz felújítása valósuljon meg. A bizottság megerısíti a 158/2008. (V.20.) 
GMB számú határozatban foglaltakat és továbbra is szükségesnek tartja, hogy a Gróf P. utcai 
játszótéren létesüljön szociális létesítmény, illetve büfé. 
 
Tóhi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést a közgyőlésnek. 
 
Kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
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Horváth István: Ismerteti a kiosztott anyagot: javasolja, hogy a 7. pontban a városi játszóterek 
korszerősítése, felújítása szerepeljen. Kéri a Szent László Középiskola felújításának támogatását, 
amelyhez a Tolna Megyei Önkormányzat biztosítja a saját erı összegét.   
 
Tóthi János: Támogatja a 6. pontban szereplıket. Az 1. ponthoz elmondja, hogy az alsóvárosi 
temetı külsı részén a parkolóba évente többször kell zúzott követ hozatni. Javasolja, hogy 
készüljön el a burkolat vagy most, vagy a következı pályázati lehetıség során. A 7. pontban 
foglaltak is nagyon fontosak, de az egész városban szükség lenne padok biztosítására. 
 
Horváth István: Ismerik a parkolóhelyzetet a temetık esetében, szeretnék az újvárosi temetı 
esetében megkezdett programot folytatni.  
 
Máté Péter: A Gróf Pál utcai játszótéren életveszélyes a bekerített rész, mivel nem dróthálóval 
lett bekerítve a játszótér. Kéri, hogy rangsorolják ezeket a munkákat. 
 
Schoeck Károly: Fontos lenne a Gróf Pál utcai játszótéren szociális blokk létesítése. 
 
Csernus Péter: A szociális blokk létesítése egy tavalyi bizottsági ülésen felmerült már. Jelzi, 
hogy a játszóterek esetében a megvalósulási helynél a Dienes Valéria Általános Iskola szerepel. 
Kéri, hogy ez kerüljön javításra. 
 
Horváth István: Ez elírás, hogy melyik játszóterekrıl van szó, azt majd késıbb fogják 
meghatározni. 
 
Fajszi Lajos: Az Otthon utcában megszőnt a játszótér, most épült fel mellette egy lakópark. 
Fontos lenne ennek a játszótérnek a visszaállítása. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a Dienes Valéria Általános Iskola esetében 3.000.000 Ft legyen 
a fejlesztés összege, és a fennmaradó összeget pedig a játszóterek felújítására tegyék át. 
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel az 1. számú határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

120/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
CÉDE pályázatok benyújtása 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Tanács által meghirdetett „Decentralizált Önkormányzati 
Fejlesztések Támogatása Területi Kötöttség Nélkül (HÖF 
CÉDE)” pályázaton való részvételt támogatja. 

 
A pályázat célja: Alsóvárosi temetı ravatalozója elıtti 
térburkolat és zöldfelület rekonstrukciója, valamint 
halotthőtı beszerzése 
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A fejlesztés megvalósulási helye: 
Alsóvárosi temetı 
hrsz.: 4294 

 
A fejlesztés forrásösszetétele: 

 
                                                             adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 3 981 250 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 7 393 750 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 11 375 000 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében szereplı fejlesztési 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
pályázat benyújtására. 

 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a 2. számú határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

121/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
CÉDE pályázatok benyújtása 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Tanács által meghirdetett „Decentralizált Önkormányzati 
Fejlesztések Támogatása Területi Kötöttség Nélkül (HÖF 
CÉDE)” pályázaton való részvételt támogatja. 

 
A pályázat célja: Garay János Gimnázium 
homlokzatának javítási munkái 
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A fejlesztés megvalósulási helye: 
Garay János Gimnázium 
7100 Szekszárd, Mártírok tere 7-9. 
hrsz.: 2704 

 
                             A fejlesztés forrásösszetétele: 

                                                 
                                                                                                                               adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 1 249 500 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 2 320 500 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 3 570 000 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében szereplı fejlesztési 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a pályázat 
benyújtására. 
 

 

Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra testi fel a 3. számú határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

122/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
CÉDE pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Tanács által meghirdetett „Decentralizált Önkormányzati 
Fejlesztések Támogatása Területi Kötöttség Nélkül (HÖF 
CÉDE)” pályázaton való részvételt támogatja. 

 
A pályázat célja: Babits Mihály Általános Iskola K-i 
lépcsıjének felújítása 
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A fejlesztés megvalósulási helye: 
3. sz. Babits Mihály Általános Iskola 
7100 Szekszárd, Kadarka u. 17. 
hrsz.: 2126/2 

 
 
                            A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

                                                                                           adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 1 487 500 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 2 762 500 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 4 250 000 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében szereplı fejlesztési 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
pályázat benyújtására. 

 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a 4. számú határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

123/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
CÉDE pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Tanács által meghirdetett „Decentralizált Önkormányzati 
Fejlesztések Támogatása Területi Kötöttség Nélkül (HÖF 
CÉDE)” pályázaton való részvételt támogatja. 

 
A pályázat célja: 1.sz. Óvoda tagintézményeinek 
csoportszobáiban nyílászárók cseréje 
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A fejlesztés megvalósulási helye: 
1.sz. Óvoda 
7100 Szekszárd, Kölcsey ltp. 15., Wosinsky ltp. 4. 
hrsz.: 2557/1, 2711 

 
                               A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

                                                                                            adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 783 125 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 1 454 375 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 2 237 500 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 2009. 
évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) szekszárdi ör. 
számú rendeletében szereplı fejlesztési tartalékkeret 
terhére biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
pályázat benyújtására. 

 
 

Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra teszi fel az 5. számú határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Jobban Zoltán nem vett részt a szavazásban. 
 

124/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
CÉDE pályázatok benyújtása 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Tanács által meghirdetett „Decentralizált Önkormányzati 
Fejlesztések Támogatása Területi Kötöttség Nélkül (HÖF 
CÉDE)” pályázaton való részvételt támogatja. 
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A pályázat célja: Okmányiroda közlekedésigazgatási 
ügyféltereiben klímaberendezések korszerősítése 

 
 

A fejlesztés megvalósulási helye: 
Okmányiroda 
7100 Szekszárd, Bezerédj u. 1. 
hrsz.: 1784 

 
                                A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

                                                                                          adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 623 875 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 1 158 625 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 1 782 500 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében szereplı fejlesztési 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
pályázat benyújtására. 
 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a 6. számú határozati javaslatot a módosítással együtt, 
melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 

125/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
CÉDE pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Tanács által meghirdetett „Decentralizált Önkormányzati 
Fejlesztések Támogatása Területi Kötöttség Nélkül (HÖF 
CÉDE)” pályázaton való részvételt támogatja. 



 13 

 
A pályázat célja: Dienes Valéria Általános Iskola 
játszóudvarának felújítása 
 
A fejlesztés megvalósulási helye: 
4. sz. Dienes Valéria Általános Iskola 
7100 Szekszárd, Kecskés Ferenc u. 6. 
hrsz.: 4460 

 
                              A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

                                                                                           adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 1 312 500 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 2 437 500 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 3 750 000 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében szereplı fejlesztési 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
pályázat benyújtására. 
 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a 7. számú határozati javaslatot a módosítással együtt, 
melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 

126/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
CÉDE pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Tanács által meghirdetett „Decentralizált Önkormányzati 
Fejlesztések Támogatása Területi Kötöttség Nélkül (HÖF 
CÉDE)” pályázaton való részvételt támogatja. 
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A pályázat célja: Városi játszóterek labdapályáinak 
korszerősítése, lengıhinták felújítása 
 
A fejlesztés megvalósulási helye: 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
tulajdonában lévı, Szekszárd közigazgatási területén 
található labdapályák (Tartsay ltp. – hrsz.: 4093/61 , 
Kölcsey ltp. – hrsz.: 2557/2, Wosinsky ltp. – hrsz.: 
2709/14, Perczel ltp. – hrsz.: 2563/5, Energia Park – hrsz.: 
4458/5, Béri Balogh Ádám u. 23. – hrsz.: 4753/3, Béri 
Balogh Ádám u. 103-113. – hrsz.: 4930/35, Mikszáth 
Park – hrsz.: 818/32), valamint játszóterek (Erkel F. u. 6. - 
hrsz.: 792, Bottyán-hegyi ltp. - hrsz.. 307/9, Tartsay u. 54-
53. - hrsz.. 4087/6, Hermann O. u. 31-33. - hrsz.: 837/1, 
Kırösi Cs. S. u. 14/a - hrsz.: 822/7, Zöldkert u. - hrsz.: 
6712/34) 

 
                                A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

                                                                                            adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 2 407 125 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 4 470 375 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 6 877 500 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében szereplı fejlesztési 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
pályázat benyújtására. 
 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a 8. számú határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – 
melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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127/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
CÉDE pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Dél-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Tanács által meghirdetett „Decentralizált Önkormányzati 
Fejlesztések Támogatása Területi Kötöttség Nélkül (HÖF 
CÉDE)” pályázaton való részvételt támogatja. 

 
A pályázat célja: Tolna Megyei Önkormányzat Szent 
László Szakképzı Iskolája és Kollégiuma Bezerédj 
István Szakképzı Iskolai Tagintézményének lépcsı 
felújítása, linóleum és nyílászáró cseréje 

 
A fejlesztés megvalósulási helye: 
Tolna Megyei Önkormányzat Szent László Szakképzı 
Iskolája és Kollégiuma Bezerédj István Szakképzı Iskolai 
Tagintézménye 
7100 Szekszárd, Szent László u. 8-12 
hrsz.: - 

 
                                A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

                                                                                            adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 3 500 000 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 6 500 000 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 10 000 000 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében szereplı fejlesztési 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a pályázat 
benyújtására. 
 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 
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4./ Javaslat TEUT pályázatok támogatására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti a módosító javaslatát: az Esze T. – Bakony utcák tekintetében 
10.586.264 Ft a saját forrás, a támogatásból igényelt összeg szintén ennyi, így a fejlesztés 
összesen 21.172.528 Ft. A Lehel utca tekintetében 3.486.908 Ft a saját forrás, a támogatásból 
igényelt összeg szintén ennyi, így a fejlesztés összesen 8.187.140 Ft. Az Ibolya utca tekintetében 
4.093.570 Ft a saját forrás, a támogatásból igényelt összeg szintén ennyi, így a fejlesztés összesen 
8.187.140 Ft. A Wosinszky ltp. tekintetében 7.154.936 Ft a saját forrás, a támogatásból igényelt 
összeg szintén ennyi, így a fejlesztés összesen 14.309.872 Ft. 
 
Csernus Péter: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek 
az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Ács Rezsı: A Cserhát utca felújítása mikor fog megvalósulni?  
 
Dr. Balás Ákos 10 óra 27 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 16 fı képviselı. 
 
Leposa Gyula: A felújítás határideje 2009. június 30. A kivitelezı tájékoztatta arról, hogy a jövı 
héten elkezdik az aszfaltozásokat, és valószínőleg határidı elıtt befejezik a felújításokat. 
 
További kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel az Esze T. és a Bakony utcákra vonatkozó módosított 
határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal 
elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

128/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
TEUT pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése a 85/2009. 
(IV.10.) Korm. rendelet alapján támogatja „A települési 
önkormányzati belterületi közutak felújítására, 
korszerősítésére” kiírt pályázati felhívásra pályázat 
benyújtását. 
 
A pályázat célja, megvalósulásának helye:  
Esze T. - Bakony utcák útburkolat felújítása. 
7100 Szekszárd, Esze T. utca ( 414 hrsz), Bakony utca 
(530 hrsz) 
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                                                                                                         A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

                                                                                                                                                adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 10.586.264 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 10.586.264 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 21.172.528 

 
 

A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a pályázat 
benyújtására. 
 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 

A polgármester szavazásra teszi fel a Lehel utcára vonatkozó módosított határozati javaslatot, 
melyet a közgyőlés – melynek létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 

 
129/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
TEUT pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése a 85/2009. 
(IV.10.) Korm. rendelet alapján támogatja „A települési 
önkormányzati belterületi közutak felújítására, 
korszerősítésére” kiírt pályázati felhívásra pályázat 
benyújtását. 
 
A pályázat célja, megvalósulásának helye:  
Lehel utca útburkolat felújítása. 
7100 Szekszárd, Lehel utca ( 1726 hrsz) 
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                                                                  A fejlesztés forrásösszetétele: 

 
                                   adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 3.486.908 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 3.486.908 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 6.973.816 

 
A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a pályázat 
benyújtására. 

 
 

Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra teszi fel az Ibolya utcára vonatkozó módosított határozati javaslatot, 
melyet a közgyőlés – melynek létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 

130/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
TEUT pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése a 
85/2009. (IV.10.) Korm. rendelet alapján támogatja 
„A települési önkormányzati belterületi közutak 
felújítására, korszerősítésére” kiírt pályázati 
felhívásra pályázat benyújtását. 
 
A pályázat célja, megvalósulásának helye:  
Ibolya utca útburkolat felújítása. 
7100 Szekszárd, Ibolya utca ( 1607/36 hrsz) 
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                                                                 A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

adatok Ft-ban 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 4.093.570 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 4.093.570 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 8.187.140 

 
A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a pályázat 
benyújtására. 
 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a Wosinszky ltp-re vonatkozó módosított határozati 
javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a 
következı határozatot hozta: 
 

131/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
TEUT pályázatok benyújtása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése a 85/2009. 
(IV.10.) Korm. rendelet alapján támogatja „A települési 
önkormányzati belterületi közutak felújítására, 
korszerősítésére” kiírt pályázati felhívásra pályázat 
benyújtását. 
 
A pályázat célja, megvalósulásának helye:  
Wosinszky ltp. útburkolat felújítása. 
7100 Szekszárd, Wosinszky ltp. 13-17. 
                   18-22. 
                   13-17.  
                ( 2709/14 hrsz.)  
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A fejlesztés forrásösszetétele: 
 

                              adatok Ft-ban 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A Közgyőlés a 2009. évi saját forrás összegét a város 
2009. évi költségvetésérıl szóló 5/2009. (III.4.) 
szekszárdi ör. számú rendeletében biztosítja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a pályázat 
benyújtására. 
 
Határidı: 2009. június 2. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
Tóthi János, Dr. Hadházy Ákos 10 óra 30 perckor elhagyják az üléstermet, Dr. Balás Ákos 
visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fı képviselı. 
 
5./ Javaslat a Tolna Megyei Önkormányzattal gyermekvéde lmi szakellátásra kötött 

megállapodás felmondására  
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 

 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 

Megnevezés 2009. év 

Saját forrás 7.154.936 

Hitel 0 

Támogatásból igényelt összeg 7.154.936 

Egyéb támogatás (nevesítve) 0 

Egyéb forrás  0 

Összesen 14.309.872 
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A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 15 fı – 14 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
Dr. Balás Ákos nem vett részt a szavazásban. 

 
 
132/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
Gyermekvédelmi szakellátásra kötött megállapodás 
felmondása 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Tolna Megyei Önkormányzattal a 
személyes gondoskodás keretébe tartozó 
gyermekvédelmi szakellátások kötelezı 
önkormányzati feladatai közül az otthont nyújtó 
ellátásra, valamint az utógondozói ellátásra 2009. 
január 5-én kötött feladat-ellátási megállapodást 
2009. december 31-i hatállyal felmondja. 
 
A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
felmondásról értesítse a Tolna Megyei 
Önkormányzat Közgyőlésének elnökét. 
 
 
 
Határidı: 2009. május 28. 
Felelıs: Horváth István polgármester,  
              Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
 
6./ Tájékoztató az Európai Uniós választások jelent ıségérıl és tétjér ıl 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Köszönti Schmidt Pál urat a Magyar Olimpiai Bizottság elnökét, az Európai 
Parlament képviselıjét. A magyar lakosságnak 39%-a tudja csak, hogy Európai Uniós 
választások lesznek a jövı héten. Kéri, hogy az elnök úr ismertesse a választások jelentıségét. 
 
Schmitt Pál: Az európai átlagnál magasabb az érdeklıdés Magyarországon. A választásokhoz 
való közeledés megmozgatja a pártokat. Legkésıbb kilenc hónap múlva országgyőlési 
választásokra kerül sor, és az országban van egy általános elégedetlenség. Elkészült a FIDESZ 
választási programja. Az elmúlt idıszakban Magyarország nem vizsgázott ahhoz méltóan, ahogy 
belépett az Európai Unióba. Az eurózónába való bekerülést meghatározó kritériumok esetében 
majdhogynem sereghajtók lettünk. Ezt pedig a kormányzati munka elhanyagolásának lehet 
betudni.  
 
Halmai Gáborné: Jelzi, hogy nem arról volt szó, hogy egy egyoldalú tájékoztatást kapnak. 
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Horváth István: Mint képviselınek joga van ahhoz, hogy ne hallgassa végig, de a lakosoknak ez 
nagyon fontos. Javasolja, hogy szavazzanak arról, hogy a közgyőlés helyénvalónak tartja-e ennek 
a tájékoztatónak a tárgyalását. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 16 fı – 
10 igen szavazattal, 3 nem szavazat mellett elfogadott. 
Halmai Gáborné, Dr. Hadházy Ákos, Máté Péter nem vettek részt a szavazásban. 
 
Schmitt Pál: Jelzi, hogy nem propaganda a tájékoztatója. Az, hogy Magyarország csak 9%-ot 
fejlıdött a nemzeti össztermék tekintetében, sajnálatos. A nem túl magas részvételi arány miatt a 
kisebb pártok valószínőleg kívül maradnak az Európai Parlamentbıl. Az eredeti 24 helybıl 22 
helyet biztosítanak Magyarország számára a Parlamentben. Az Európai Parlamentben ügyek 
vannak, nincs politika, ezért jól tudnak együttmőködni. A delegációjuk nem szavazta meg a 
borreformot, és azt sem szavazták meg, hogy pénzt adjanak azért, hogy a gazdák kivágják a 
szılıjüket, és azt sem, hogy össze lehessen önteni a fehér és a vörösbort, valamint, hogy a borra 
rá legyen írva, hogy méreg. Ki kell állni az agrárpolitika mellett. A magyar gazdák 2005-ben 27 
milliárd forinttal kaptak kevesebbet, mint amennyi járt volna nekik. Az emberek nem sokat 
tudhattak az Európai Parlament munkájáról a tájékoztatás hiánya miatt. Az egész országban 
alulinformáltság van. Az Oktatási és Kulturális Bizottság elsı alelnöke, de az oktatási miniszter 
egyszer sem igényelte az egyeztetést vele. Véleménye szerint az Országgyőlésnek beszámolással 
tartoztak volna, de egyszer sem igényelték ezt.  
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Horváth István: 22 képviselınek lehet-e olyan lobbit kifejteni, amely érezhetı lenne? Például a 
bor kérdés Szekszárd esetében nagyon fontos dolog.  
 
Schmitt Pál: Vannak olyan képviselık akik aktívak, és vannak akik elszürkülnek. A 780 
parlamenti képviselı között el lehet szürkülni, de azt észreveszik, ha aktív a képviselı, ha jó a 
nyelvtudása és a szakértelme. Ha 30 képviselı egy irányba szavaz, és tud partnereket szerezni, 
akkor már erısek tudnak lenni.  
 
Halmai Gáborné: Nem tartja korrektnek az önkormányzat részérıl azt, hogy ha alkalmat teremt 
arra, hogy tájékoztatást kapjanak az emberek a választásokra, akkor azt egyoldalúan teszi, és nem 
ad lehetıséget a többi félnek arra, hogy itt legyen. Ha lett volna lehetıségük, akkor meg tudták 
volna hívni Harangozó Gábor urat, aki a Mezıgazdasági Bizottságba dolgozott az elmúlt 
idıszakban. Kéri, hogy a szekszárdi lakosok menjenek el június 7-én szavazni. Az elızı 
idıszakban 96%-ban a forrásokat Magyarország le tudta hívni. Számtalan fejlesztési lehetıséget 
megkapott Szekszárd és térsége az elmúlt idıszakban.  
 
Horváth István: Megköszöni az elnök úr részvételét. Bejelenti, hogy elhagyja az üléstermet, 
átadja az ülés vezetését Dr. Haag Éva alpolgármester asszonynak. 
 
Horváth István 11 óra 08 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 15 fı képviselı. Dr. Haag 
Éva alpolgármester átveszi az ülés vezetését. 
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Ács Rezsı: Kéri, hogy a Societas helyi vezetısége a jövıben tartózkodjon attól, hogy 10-12 éves 
gyerekeknek osztogatnak a Garay téren virágokat, azzal a megjegyzéssel, hogy azért kapjátok, 
hogy szavazzatok az MSZP-re. Kéri, hogy a képviselı asszony tájékozódjon a lehívott európai 
uniós támogatásokról, mert a mai napig nincs aláírt támogatási szerzıdése a városnak.  
 
Horváth István 11 óra 11 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 16 fı képviselı, átveszi az 
ülés vezetését. 
 
Horváth István: Harangozó Gábor képviselı megszavazta a borreformot az Európai 
Parlamentben. Gyakorlatilag a magyar érdekek ellen szavazott az MSZP Frakció az Európai 
Unióban.  
 
Halmai Gáborné: A következı ülésen be fogja mutatni azt, hogy a város térsége milyen uniós 
forrásokat tudott elnyerni. 
 
Schoeck Károly: Nem biztos, hogy a szekszárdiak rászorulnak arra, hogy egy uniós kérdés 
kapcsán belpolitikai alátámasztást kapjanak.  
 
Dr. Hadházy Ákos: Nagyon meghatározó az uniós képviselık munkája, ezért kell elmenni 
szavazni. 
 
Horváth István: Kéri, hogy június 7-én minél többen menjenek el szavazni. 
 
A közgyőlés a tájékoztatót határozathozatal nélkül tudomásul vette. 
 
7./ Beszámoló a lejárt határidej ő közgy őlési határozatok végrehajtásáról, valamint a 

két ülés között történt fontosabb eseményekr ıl 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Máté Péter: A térfigyelı rendszer bıvítésérıl szóló határozatot tudomása szerint kiegészítették a 
lámpavezérlı rendszer átállításával is. Ezt nem látja az elıterjesztésben. A határozat nem 
tartalmazza ezt? 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A határozat ezt nem tartalmazza, mert a határozati javaslatban nem 
hangzott el.  
 
Horváth István: Szünetet rendel el, és azt követıen folytatják a napirendi pont tárgyalását. 
 
A közgyőlés 11 óra 28 perctıl 13 óra 47 percig szünetet tartott. A szünetet követıen Németh 
Zoltán, Schoeck Károly, Dr. Tóth Gyula nem tértek vissza az ülésterembe, jelen van 14 fı 
képviselı. 
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Horváth István: Javasolja, hogy a közgyőlés nyissa meg a vitát újból a költségvetési rendelet 
módosítása kapcsán. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 14 fı – 
12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott. 
Máté Péter nem vett részt a szavazásban. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a közgyőlés vegye fel napirendjére az Alfa-Nova Kft. 
megkeresését a távhırendszer fejlesztésével kapcsolatban.  
 
A polgármester szavazásra teszi fel a javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 14 fı – 
13 igen szavazattal elfogadott. 
Máté Péter nem vett részt a szavazásban. 
 
A közgyőlés a 124. sz. elıterjesztés tárgyalásával folytatja munkáját. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A szünetben utána néztek a határozatnak, és a határozati javaslatban 
már nem került megfogalmazásra a közlekedési lámpák ügye. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy ezt a kérdést a következı ülésen tárgyalják meg. 
 
Ács Rezsı: Tájékoztatja a közgyőlést a Megyei Jogú Városok Szövetségének ülésérıl, ahol 
központi téma volt a helyi iparőzési adó beszedésének az APEH-hoz történı delegálása. Most 
már azonban nem csak a helyi iparőzési adóról van szó, hanem a többi adóról is. Ez azonban a 
helyi önkormányzati rendszert alapjaiban rengetné meg. Az önkormányzatok saját bevételeik 
jelentıs részét a helyi adókból biztosítják. Ezekre a bevételekre az önkormányzatoknak ráhatásuk 
van. Amióta az illetékek beszedését átvette az APEH, azóta ezekbıl a bevételekbıl 8,5%-ot tart 
vissza. Ha ezt kivetítik Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának adóbevételére, akkor 
gyakorlatilag 150 millió forint felett lenne a bevételkiesés. Az Adóügyi Osztály fenntartása 35-40 
millió forintba kerül, tehát nem áll meg az az indok, hogy kevesebb lenne a kiadás. Az 
adóbevételek kintlévısége az APEH-nál nagyobb arányú, mint az önkormányzatnál. Tehát ez 
sem indok.  
 
Máté Péter: A Mőszaki Iroda ajánlatot is kért a közlekedési lámpákkal kapcsolatos átalakításra, 
de azóta nem történt semmi az ügyben, pedig a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság is döntött 
róla. 
 
Horváth István: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság tárgyalja meg ezt. 
 
Máté Péter: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság már két éve döntött errıl, de a végrehajtás 
nem történt meg. 
 
Horváth István: Kéri, hogy az aljegyzı asszony vizsgálja meg, hogy a végrehajtás hol akadt el. 
 
Dr. Tóth Gyula 14 óra 08 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 15 fı képviselı. 
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Horváth István: A Megyei Jogú Városok Szövetségének ülésén napirend volt a tömegközlekedés 
normatív támogatása. Jelenleg az állami normatívát 91%-ban Budapest kapja meg. Ez súlyosan 
aránytalan és igazságtalan. Felhívták erre az aránytalanságra a figyelmet, és azt a választ kapták, 
hogy a közlekedési miniszter tájékozódik ebben a kérdésben. Több szülı jelezte számukra, hogy 
10-12 éves gyerekek részére ismeretlenek virágokat osztottak azzal, hogy szavazzanak az MSZP-
re. Azt gondolja, hogy ez egyáltalán nem helyes, és tiltakozik ellene. 
 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 15 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

133/2009. (V.28.) szekszárdi öh. 
Lejárt határidejő határozatok 
 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése a 
42/2009. (III.26.), 56/2009. (III.26.), szekszárdi öh. 
1. és 3. pontjai, 64/2009. (III.26.), 74/2009. (III.26.), 
80-85/2009. (V.7.), 89-95/2009. (V.7.), 97-98/2009. 
(V.7.), 100-102/2009. (V.7.), 104-106/2009. (V.7.), 
108-109/2009. (V.7.) szekszárdi öh. számú 
határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 
között történt fontosabb eseményekrıl szóló 
beszámolót tudomásul veszi. 
 
2. A közgyőlés az 50/2009. (III.26.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. június 30-ig 
meghosszabbítja. 
 
3. A közgyőlés az 58/2009. (III.26) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. június 30-ig 
meghosszabbítja. 
 
Határidı:  
Az 1. pont tekintetében: 2009. május 28. 
A 2.és 3. pontok tekintetében: 2009. június 30.  
 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
8./ Tájékoztató a Treasury ügyek lebonyolításáról  
 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kérdés nem volt. 
 
A közgyőlés határozathozatal nélkül tudomásul vette a tájékoztatót. 
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9./ Interpellációk, kérdések  
-   Dr. Hadházy Ákos interpellációja Amreinné dr. G ál Klaudia aljegyz ıhöz „Szépítsük 

együtt Szekszárdot” címmel.  
 
Dr. Hadházy Ákos: Most már mindenki tud errıl a mozgalomról. Az önkormányzat általában 
anyagokkal segíti ezt a programot. A közelmúltban láthatták, hogy reklámcégek is részt vesznek 
ebben a programban, akik az összes buszvárót egységes színőre festették. Emellett pedig 9 db új 
buszváró kihelyezése van folyamatban. Elszomorító, hogy vannak, akik viszont csúfítják a várost. 
Ahogy ezek a felújítások megtörténtek, néhány héten belül nagy mennyiségő kiragasztott plakát 
árasztotta el a buszvárókat. Az újonnan kihelyezett menetrendeket pedig egy taxistársaság 
elcsúfította. Mit lehet ez ellen a folyamat ellen tenni? 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Köszönetét fejezi ki a lakosság programban való részvételéért. A 
kiragasztott plakátokkal kapcsolatban elmondja, hogy az egyes szabálysértésekrıl szóló 
kormányrendelet szerint abban az esetben, hogy ha nem a kijelölt helyen jelennek meg ezek a 
hirdetések, szabálysértési eljárás lefolytatására van lehetısége a hivatalnak. A közterület-
felügyelık figyelik ezeket a területeket, és megteszik a feljelentést. Minden esetben eljár a 
hivatal, jelenleg négy ilyen ügy van folyamatban. 
 
Dr. Hadházy Ákos: Elfogadja a választ. 
 
 
- Dr. Horváth Kálmán interpellációja Horváth István  polgármesterhez „Állami 

gondozás, állami gondoskodás” címmel.  
 
Dr. Horváth Kálmán: Az utóbbi néhány napban furcsa hírek jelentek meg a sajtóban. 2009. 
május 25-én elfogadta az országgyőlés a Bajnai kormány javaslatát, amely szerint a gyes idejét 3 
évrıl 2 évre csökkenti, a gyed-et pedig 365 munkában eltöltött nap után lehet igénybe venni, 
illetve a családi pótlékot 23-ról 20 évre csökkentették. Megdöbbentı volt az a statisztikai adat is, 
hogy az elmúlt negyedévben a tavalyi évhez képest mintegy 10%-kal csökkent az 
élelmiszervásárlás. A Szociális és Munkaügyi Minisztérium felmérése szerint Tolna megye négy 
olyan megye közé tartozik, ahol aggasztóvá vált az állami gondozottak száma. A 2007. évi 
adatokhoz képest ebben az évben már 60% a befogadottság aránya. A GYIVI igazgatójával 
készült interjú szerint nem tudnak további gyermekeket befogadni helyhiány miatt. A közgyőlés 
tervez-e olyan intézkedéseket, amellyel lehetıvé teszi ennek a lehetetlen helyzetnek az 
orvoslását, hogy a családból önhibájukon kívül kikerülı gyermekek számára lehetıséget 
biztosítson arra, hogy állami gondozásba kerüljenek? 
 
Horváth István: Ez a probléma most fokozottabban jelentkezik. Javasolja, hogy a Szociális és 
Egészségügyi Bizottságot bízzák meg annak a vizsgálatával, hogy a családtámogatási és 
gyermekellátási problémák milyen további problémákat vethetnek fel, és azt követıen a 
szeptemberi közgyőlésen tárgyalja meg ezt a közgyőlés. 
 
Dr. Fıfai Klára: A gyermekvédelmi törvény célja nem az, hogy a gyerekek az intézményekben 
legyenek, hanem hogy családokhoz, nevelıszülıkhöz kerüljenek. Attól, hogy a tolna megyei 
nevelıotthonok telítettek a nevelıszülıi hálózat képzése folyamatos. A törvénynek alapvetı 
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rendelkezése, hogy anyagi okból egyik gyermek se kerüljön állami gondoskodásba. Sajnos az 
utóbbi idıben anyagi okból kerülnek a gyermekek állami gondoskodásba.  
 
Horváth István: A Szociális és Egészségügyi Bizottság vizsgálja meg a képviselı úr 
interpellációját, és írásban kapjanak tájékoztatást. 
 
Dr. Horváth Kálmán: Elfogadja a választ. 
 
 
- Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgy őlésének …../2009. (….) 

rendelete a 2009. évi költségvetésr ıl szóló 5/2009. (III.4.) szekszárdi ör. 
módosításáról (tervezet)  

 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Ismerteti a módosított elıterjesztést. 
 
Hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a rendelet-módosítást, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 14 fı – 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és megalkotta a következı 
rendeletet: 
Dr. Hadházy Ákos nem vett részt a szavazásban. 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Közgyőlésének 17/2009.(VI.3.) rendelete  
a 2009. évi költségvetésrıl szóló  
5/2009.(III.4.) szekszárdi ör. 
módosításáról 
(A rendelet teljes szövege a jegyzıkönyv mellékletét 
képezi.) 

 
 
 
Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester a nyilvános ülést 14 óra 24 
perckor berekesztette, ezt követıen a közgyőlés zárt ülésen folytatta munkáját.   
 
 
 
 

K m f. 
 
 
 
 
       Horváth István          Amreinné Dr. Gál Klaudia   
        polgármester             aljegyzı 


